
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 29. august 2017 stillet følgende 

spørgsmål nr. 1133 (Alm. del) til ældreministeren, som hermed besvares.  Spørgsmå-

let er stillet efter ønske fra Astrid Krag (S). 

 

Spørgsmål nr. 1133:  

”Ministeren bedes oplyse, hvor mange kommuner der i 2017 anvender hhv. 

godkendelsesmodellen og udbudsmodellen til at tilvejebringe det frie valg på 

hjemmehjælpsområdet.” 

 

Svar: 

Sundheds- og Ældreministeriet har ikke oplysninger om, hvordan kommunerne sam-

let set tilvejebringer det frie valg på hjemmehjælpsområdet i 2017. 

 

I BDO’s ”Undersøgelse af konkurser på hjemmehjælpsområdet” fra september 2017 

er alle landets kommuner spurgt, hvordan de har tilvejebragt det frie valg for hvert år 

i perioden 2010-2016. 84 kommuner har besvaret undersøgelsen.  

 

For 2016 viser undersøgelsen, at 62 pct. af kommunerne anvendte godkendelsesmo-

dellen, og 39 pct. af kommunerne anvendte udbudsmodellen, mens 15 pct. af kom-

munerne anvendte fritvalgsbeviser. Det bemærkes, at en kommune kan anvende for-

skellige modeller.  
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